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Številka: 412-01/17-3/    EPA 1837-VII 
Ljubljana, 28. 4. 2017 
 
Komisija za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je, na podlagi drugega odstavka 56. 
člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05- uradno prečiščeno 
besedilo, 95/09 - odl. US in 21/13 - ZFDO-F) in 20. člena Poslovnika Državnega 
sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15), oblikovala naslednje 
 

M n e n j e 
 

k Predlogu zakona o spremembi Zakona o Skladu kmetijskih zemljiščih in 
gozdov Republike Slovenije (ZSKZ-C)- druga obravnava 

 
Komisija za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je na 38. seji 24. 4. 2017 obravnavala 
Predlog zakona o spremembi Zakona o Skladu kmetijskih zemljiščih in gozdov 
Republike Slovenije, ki ga je v zakonodajni postopek predložil poslanec Andrej Čuš. 
 
Komisija ne podpira predloga zakona. 
  
Glavni cilj predloga zakona je večja moč mladih pri nakupu in zakupu zemljišč Sklada 
kmetijskih zemljišč in gozdov Republike Slovenije (v nadaljnjem besedilu: Sklad), s 
tem pa znižanje stroškov gospodarjenja na kmetiji in ohranitev biotske in družbene 
raznovrstnosti slovenskega kmetijstva. Predlagatelj novelo zakona utemeljuje z 
razlogom, da je mladim kmetom treba omogočiti, da bodo lažje prišli do proizvodnih 
sredstev ter s tem ustvarjali delovna mesta na podeželju, prav tako pa naj bi te 
spremembe pripomogle k znižanju povprečne starosti kmetov. S kmetijstvom se 
ukvarja le okoli 4 % mladih, ostalo so starejši kmetje, iz prakse pa je znano, da se 
kmetje nekako po 50. letu starosti ne odločajo več za modernizacijo kmetije. 
Predlagatelj prav tako želi, da bi Sklad več zemljišč prodal mladim kmetom, sam pa 
jih kupoval na obmejnem območju. 
 
Komisija se strinja s predlogom, da se je pri prednostnih upravičenjih treba usmeriti v 
pomoč mladim kmetom. S tem se strinja tudi ministrstvo, ki je že dalo izdelati 
Strokovno podlago za prenovo ureditve kmetijske zemljiške politike in na podlagi 
javne razprave o predlaganih možnih rešitvah bo pristopilo k noveliranju veljavne 
zakonodaje.  
 
V razpravi je bilo pojasnjeno, da veljavna zakonodaja že omogoča prednostno 
pravico mladega prevzemnika do 40. leta, ki ima prednost pred drugimi kmeti pri 
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nakupu oziroma zakupu zemljišč Sklada, vendar to ureja Zakon o kmetijskih 
zemljiščih.  
 
Člani komisije so se v razpravi dotaknili transparentnosti javnih podatkov Sklada in 
pojasnjeno je bilo, da je bil leta 2014 nadgrajen spletni portal Sklada o prometu s 
kmetijskimi in stavbnimi zemljišči, objava vseh podatkov pa ni možna zaradi 
varovanja osebnih podatkov. 
 
Člani komisije so menili, da bi moral Sklad zemljišča ponujati v trajnejši zakup in to 
predvsem tistim kmetom, ki se s kmetijstvom ukvarjajo poklicno. Komisija meni, da bi 
moral Sklad več sredstev in truda vložiti v nakup zemljišč v obmejnem pasu. Prav 
tako člani komisije pričakujejo, da bi Sklad postal aktivni nosilec zemljiške politike, v 
kreiranje katere pa bodo vključeni tudi predstavniki kmetov.  
 
Komisija predloga zakona ne podpira, vendar meni, da so nekatere ideje 
predlagatelja dobre in zato Vlado poziva, da jih upošteva pri naslednjih novelah.  
 

* * * 
 
Za poročevalca je bil določen predsednik komisije Cvetko Zupančič. 
 
 
 
                                                                      Predsednik komisije 
                                                                      Cvetko Zupančič, l.r. 
 
 


